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Personal Information:  
 
‐ Name:  Mohammad Yasien Maihoub  
‐ E-mail  mohammad.maihoub@hotmail.com 
‐ Mobile: 0944249255 

‐ Languages: Arabic ،Russian ( Excellent )  ، English  

 Qualifications and Academic Background: 
 Subspeciality in Pediatrics Hematology and Immunology.  University of Linengrad for 

pediatrics. Russia 1991 
 PhD in Pediatrics.  University of Linengrad for pediatrics. Russia 1986 
 Master in Pediatrics.  University of Linengrad for pediatrics. Russia 1983 
 Diploma in medicine.  University of Linengrad for pediatrics. Russia 1980 
 

 
 Academic ranks and administrative tasks: 
 Associate Professor 
- Worked as pediatrician and a specialist in pediatric hematology in Tartus / National Hospital 

- Ministry of health ( from 1991 to 1993 )  

- Since 1993: As a teacher in the faculty of medicine - department of Pediatrics - Tishreen 
University. 

- Since 2014 : As an associate professor in the department of pediatrics – Tishreen University. 

- Since 2015 until 2018  : As an associate professor in the University of Tartus. 

-  Since 2016 : As an associate professor in the faculty of medicine at Al-Andalus University 
for medical sciences. 

 Publications and Scientific Work: 
-  Renal clinical manifestations and symptoms in children with Henoch-Schonlein Purpura.  

( Accepted for publishing Tishreen University  magazine for research and scientific study in 
12/7/2014 ) 

-  Serum Iron and repeated infections in children. (Accepted for publishing in Tishreen 
University magazine for research and scientific study in 4/8/2014). 

- Supervised and contributed in supervising many Master Thesis in pediatrics done in the 
department of pediatrics – faculty of medicine – Tishreen University such as: 
1- G6PD deficiency in children (1998). 
2- Children Poisoning  ( 1999 – 2000 ). 



3- Anemia in neonates  (2000) 
4- Causes and rates of deaths in the pediatrics department in Al – Assad hospital in Lattakia 

(2000) 
5- Urinary infection as an isolated cause of hyperthermia in children (2003) 
6- A diagnostic , treatment and epidemiological study of visceral Leishmania ( 2003 )  
7- A causal study on convulsions of the neonate (2005) 
8- Infection in Sickle cell Anemia (2007) 
9- An epidemiological , clinical , diagnostic and treatment study of Henoch-Schonlein 

Purpura (2007) 
10-  G6PD deficiency in Sickle cell disease patients ( 2009 ) 
11-  Importance of Serum ferretin calibration in the diagnosis of Iron Deficiency Anemia in 

children (2011) 
12- Studying the relationship between upper respiratory tract infections and the levels of 

serum iron in children (2014) 
13-  Studying the coagulative state during and out of the pain bout in Sickle cell anemia 

patients (2014) 
14-  The efficiency of Hydroxy Urea in treating children with Sickle cell Anemia (2015) 
And other researches…  

- Contributed in judgment commissions of plenty of Master degrees plus one Ph.D. 

- Contributed in many Medical Conferences and seminars in Syria and abroad. 

- Contributed in Tishreen University's textbook of pediatrics 2 : 2014-2015 edition. 

- Contributed in the translation of Elsevier's "Illustrated textbook of Paediatrics - 5th edition- : 
Tom Lissauer& Will Carroll "textbook of pediatrics into Arabic language. 

 
 
 Vision: 

‐ Striving to develop the educational process and the relationship between the student and 
he professor. 

‐ We are proud of our universities and we strive to match international universities. 
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  mohammad.maihoub@hotmail.comالبـــــــــــــــــــــــــرʈد الالكتــــــــــــروɲي:   -

  0944249255  الɺـــــــــــــــــــــــــــاتف اݝݰمـــــــــــــــــول: -

  الانجل؈قية  -الروسية  –) اللغة الأم ( اللغـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــات:   العرȋية  -

 :ادات العلميـةɺلات والشـɸالمؤ  

 التارʈخ الدولة مصدرɸا جامعة الاختصاص الشɺادة

 اجازة جامعية
 دبلوم  ࡩʏ الطب الȎشري 

)بدرجة شرف (    
طفالجامعة لينʋنغراد لطب الأ   1980 الاتحاد السوفييۘܣ 

طفالجامعة لينʋنغراد لطب الأ  طب الأطفال ماجست؈ف  1983 الاتحاد السوفييۘܣ 
طفالجامعة لينʋنغراد لطب الأ  طب الأطفال دكتوراه  1986 الاتحاد السوفييۘܣ 

ʏنغراد لطب الأ  أمراض الدم عند الأطفال اختصاص فرڤʋطفالجامعة لين    1991 الاتحاد السوفييۘܣ 
 ةʈام الإدارɺالمراتب العلمية والم  

  2014أستاذ مساعد منذ عام  

   
   
   
     

  2018  – 2015 نائب عميد ɠلية الطب الȎشري و الصيدلة لشؤون الطلاب ࢭʏ جامعة طرطوس 
  2016ࢭʏ جامعة الأندلس اݍݵاصة للعلوم الطبية منذ عام  أستاذ مساعد       

 :ــــــة
ّ
  الɴّشـــــــــــــــــــر والأعمال العلميـ

المظاɸر السرʈرʈة و أعراض الإصابة الɢلوʈة عند الأطفال المصاب؈ن بفرفرʈة ɸينوخ شونلاين . قبل للɴشر ࢭʏ مجلة جامعة Ȗشرʈن للبحوث و  ‐

  2014/  7/ 12العلمية بتارʈخ الدراسات 

   4/8/2014و الإنتانات المتكررة عند الأطفال . قبل للɴشر ࢭʏ جامعة Ȗشرʈن للبحوث و الدراسات العلمية بتارʈخ  المصلحديد  ‐

  :ن جامعة Ȗشرɠ– ʈلية الطب  –أشرف و شارك ࡩʏ الإشراف عڴʄ العديد من رسائل الماجست؈ف لطب الأطفال الۘܣ أجرʈت ࡩʏ قسم الأطفال  ‐

  1998 عند الأطفالG-6PD عوز خم؈فة  -1

 2000 -1999 الȘسممات عند الأطفال  -2

 2000فقر الدم عند حديۙܣ الولادة  -3

 ɲ2000سبة و أسباب الوفيات ࢭʏ قسم الأطفال ࢭʏ مشفى الأسد اݍݨامڥʏ ࢭʏ اللاذقية   -4

 2003نتانات البولية كسȎب لارتفاع اݍݰرارة المعزول عند الأطفال الإ  -5



 
 

 2005دراسة سبȎية للاختلاجات عند الوليد  -6

 2007نتان ࢭʏ الداء المنجڴʏ الإ  -7

 2003 اݍݰشوʈة دراسة Ȗܨݵيصية علاجية وȋائية ࢭʏ اللاʇشمانيا -8

 ɸ 2007ينوخشونلاين دراسة وȋائية و سرʈرʈة Ȗܨݵيصية و علاجية لفرفرʈة -9

 2009عند مرعۜܢ الداء المنجڴG6PD  ʏعوز خم؈فة  -10

 2011صل ࢭȖ ʏܨݵيص فقر الدم Ȋعوز اݍݰديد عند الأطفال أɸمية معايرة ف؈فيت؈ن الم -11

 2014دراسة علاقة الانتانات التنفسية بمستوى حديد المصل عند الأطفال  -12

13-  ʏا عند مرعۜܢ فقر الدم المنجڴɺة الألمية و خارجȋ2014دراسة اݍݰالة التخ؆فية أثناء النو         

 2015بفقر الدم المنجڴʏ فعالية الɺدروكؠۜܣ يورʈا ࢭʏ علاج الأطفال المصاب؈ن  -14

 و بحوث أخرى ... 
 .ادة دكتوراه واحدةɺݍݨان تحكيم العديد من رسائل الماجست؈ف و ش ʏشارك ࢭ 

 .اɺا و خارجʈالعديد من المؤتمرات و الندوات الطبية داخل سور ʏشارك ࢭ 

  تأليف كتاب مقرر الأطفال ʏن  2المشاركة ࢭʈشرȖ 2015  – 2014ݍݨامعة   

 ترجمة ʏلطلاب الامتحان الوطۚܣ   المشاركة ࢭ ʏطب الأطفال الصادر عن وزارة التعليم العاڲ ʏ2018مقرر الواܷݳ ࢭ  

  

 :ــــــــــــــــــــةʈالرّؤ  

  .السڥʏ لتطوʈر العملية التعليمية و تحس؈ن العلاقة ب؈ن الطالب و الأستاذ .1
  .ɲع؅ق بجامعاتنا السورʈة و ɲسڥʄ لتضاۂʏ اݍݨامعات العالمية .2

 

  


